

Møde den: 04.10.2016
1443-313 (Vært: Jesper)
VEST båndmøde

REFERAT

Deltagere:

Lisette Prins (HE/ordfører for båndet), Jesper Sølund Hansen (AR), Anne Christine Teglborg (AU UDD), Michael Mejlgaard Udby (BSS), Eva Kvistgaard Arent (ST) og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)

Gæster:

Mette Thorning (SU) medvirkede under pkt. 1.

Gitte Pedersen Viftrup (Vejledning og studiestøtte) medvirkede under pkt. 1 og 2.

Dato: 05-10-2016

Ref: EHL

Side 1/4

Punkt 1	Drøftelse: Udlandsstipendium
Beskrivelse	v/Mette Thorning og Gitte Pedersen Viftrup Hvordan sikrer vi, at de studerende får de vigtigste informationer om udlandsstipendium.
Referat	<p>Mette orienterede om sagsgange i forhold til udlandsstipendium. De studerende blander ofte fakultetsstipendier og udlandsstipendium sammen. Typisk overser den studerende, at udlandsstipendium kræver en forhåndsmerit af de pågældende fag, før studieopholdet påbegyndes.</p> <p>Lisette opfordrede til at tage personlig kontakt til den pågældende afsnitsleder, hvis der er sket fejlvejledning. Gitte spurgte til, om der var brug for en miniguide til de faste vejledere. Båndet ser gerne, at der udarbejdes en miniguide til de faste vejledere (+ INT-medarbejdere), men at studenterstudievejlederne bør henvise til SU-kontoret. Derudover lovede Gitte, at der vil blive kigget på, hvordan vi formidler udlandsstipendium på web.</p> <p>Mette og Gitte skal på rundtur i båndene. Udlandsstipendium er især en sag for SNUK, men også INT.</p> <p>Michael foreslog at anvende den allerede eksisterende meritformular (powermail) som alternativ til pdf-skemaet. Gitte og Mette vil overveje denne løsning.</p>

Punkt 2	Status: Fremdriftsreform 2.0
----------------	-------------------------------------

Beskrivelse	<p>Alle</p> <ul style="list-style-type: none"> • Status fra fakulteterne • Status på model for forsinkelsessamtaler • Indhold af udmeldelsesmeddelelse samt beredskab
Referat	<p>Båndet tog et kig på forsinkelsesmodellen og vurderede, at den giver et fint overblik over de indsatser, der skal ske. Forsinkelsesgruppen arbejder videre med modellen. Thomas Vestergaard og studieaktivitetsgruppen holdes orienteret.</p> <p>Båndet oplever, at beredskabet i forhold til udmeldelsestruede er tilstrækkeligt. De studerende følges allerede tæt i forbindelse med forsinkelse og tilbydes vejledning undervejs. I stedet for in-house udmeldelsessamtale henvises der til studievalg for en afklarende samtale.</p> <p>Det er båndets indtryk, at der er ro på hos de studerende trods fremdriftsreformens ikrafttrædelse.</p> <p>Gitte kunne oplyse, at der kører SU-aktivitetskontrol indtil i morgen.</p> <p>Aarhus BSS sender breve ud om maksimale studietider inden for de næste 14 dage.</p>

Punkt 2	Drøftelse: Undersøgelser og data
Beskrivelse	<p>v/Anne</p> <p>Anne har talt med Gitte Stavad, som har foreslået, at båndet diskuterer:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Behov for undersøgelser (fx evaluering af vores kursus) • Overvejer om fx Peder Østergaard kunne kigge eksisterende datagrundlag og måske få øje på nye ting, VEST kan bruge.
Referat	<p>Michael vil gerne have lavet en regressionsanalyse, dvs. en undersøgelse af den gruppe, der består <i>og</i> dumper.</p> <p>Lisette problematiserede, om vi får nok ud af vores undersøgelser, og om vi er klare nok på, hvad vi vil bruge undersøgelserne til. Hun foreslog derfor, at vi kan bruge Peder til at specificere formål og målsætninger i forhold til vores brug af data. Derud-</p>

	<p>over pegede hun på, at det kunne være interessant at se på, om der er grupper, som vi kan gøre en særlig indsats for .</p> <p>Lisette og Michael snakker sammen og laver oplæg om kvalitetsarbejdet til næste båndmøde. På basis af denne snak inviterer vi Peder og Gitte til et møde i det nye år.</p>
--	---

Punkt 7	Evt.
Beskrivelse	Bordet rundt.
Referat	<p>BSS:</p> <ul style="list-style-type: none"> Michael har haft møde med Peder Østergaard og Birgitte Højland, som inviterer til temadag om gymnasiesamarbejde den 23. januar. Michael er blevet opfordret til at komme med input. VEST-båndet er velkommen til at give sit besyv med. Michael videresender program på mail. <p>ST:</p> <ul style="list-style-type: none"> Eva ønsker feedback på medarbejder-arrangementet i sidste uge. Der er stor ros til arrangementet fra medarbejderne. Oplæggene var gode og levende. Der blev spurgt til, hvordan vi sørger for at omsætte den viden, vi får ved disse arrangementer? Båndet fastslog, at denne proces skal tænkes ind i det VEST-årshjul, som er i pipeline. <p>AR:</p> <ul style="list-style-type: none"> Overdragelse af erhvervsproguddannelser fra Aarhus BSS. 8 uddannelser bliver til 4. Per 1. januar overtages vejledningen af ARTS. <p>AU UDD:</p> <ul style="list-style-type: none"> Der er afholdt vellykket workshop med uddannelsesudvalg og bureau. Anne har været til kaffemøde med Berit Eika. <p>HE:</p> <p>Dekan Allan Flyvbjerg er stoppet. Ole Steen Nielsen er konstitueret.</p>

Kommende dagsordenspunkter:

Tema om frafald

Studenterrådgivningen på besøg

Kommende møder:

Dato	Tid	Sted
01.11.2016	10-12	1611-121b (Lisette)
15.11.2016	10-12	1445-031 (Anne)

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.

Referatet sendes rundt onsdag og er godkendt fredag.